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خبر

بهداشت و سلامت

»دبیر کمیته علمی کشوری کرونا« اعلام کرد:

مصوبه کمیته علمی کرونا برای 
اعمال دو هفته ای محدودیت ها

دکتر »حمیدرضا جماعتی« - دبیر کمیته علمی کشوری کرونا - 
در حاشیه پنجاه و هشتمین جلسه کمیته علمی کشوری کرونا 
اظهار داشت: در صورتی که نیروهای بهداشتی و درمانی، علائم 
خفیف مانند تب و لرز داشته باشند، تا 5 روز بعد از مثبت شدن 
تست شان می توانند از مرخصی استفاده کنند، اما اگر فردی 
دارای درگیری شدید و نیازمند بستری باشد، با تایید متخصص 
مربوطه می تواند از مرخصی بیشتری استفاده کند. نیروهای 
بهداشتی و درمانی که پس از پنج روز مرخصی به محل کار 
 N95 بازمی گردند باید از ماسک های مطمئن و استاندارد مانند

و یا دو ماسک سه لایه استفاده کنند.
وی افزود: بر اساس آخرین پروتکل درمانی کشور برای کرونا، 
درمان امُیکرون تفاوت چندانی با دلتا ندارد اما امُیکرون سرایت 
پذیری بیشتری دارد و بر خلاف دلتا، سیستم تنفسی فوقانی را 
بیشتر درگیر می کند. بنابراین اگر بیماری دارای علائم ریوی و 
درگیری سیستم تنفسی تحتانی داشته باشد و اکسیژن خون 
این فرد کاهش پیدا کند و بستری شود، از نظر درمانی، تفاوتی 
با درمان دلتا ندارد و از درمان ها و داروهای معمول در پروتکل 
کشوری استفاده می شود. دبیر کمیته علمی کشوری کرونا 
یادآور شد: اگر بیماری درگیری ریوی نداشته اما عوامل خطر 
داشته باشد که فرد را مستعد بستری شدن در بیمارستان و 
بخش های مراقبت های ویژه کند و یا باعث افزایش میزان 
مرگ و میر وی شود، درمان سه روزه رمدسیویر در کلینیک 
های سرپایی مورد تایید معاونت درمان وزارت بهداشت توصیه 
این  از سوی  نیز  درمان کووید19  پروتکل 11  در  که  می شود 
معاونت به دانشگاه ها و دانشکده های علوم پزشکی ابلاغ شده 
است. پزشکان و کادر درمانی می توانند با مراجعه به پروتکل 11 
معاونت درمان، تمامی زوایای درمانی را بدانند و بر اساس آن، 
تصمیم گیری کنند. جماعتی گفت: باتوجه به شیوع گسترده 
امُیکرون که باعث تبدیل رنگ تعدادی از شهرهای کشور به 
اعضای  اجماع  نارنجی شده، توصیه و مصوبه مورد  و  قرمز 
کمیته علمی کرونا در جلسه روز گذشته این بود که محدودیت 
های اجتماعی تا دو هفته در سراسر کشور اجرا شود که این 
محدودیت ها می تواند در مجامعی مانند مدارس، دانشگاه ها، 
کنسرت ها، مجموعه های ورزشی و ... که تعداد زیادی افراد 
در آن حضور دارند، اجرایی شود و پس از آن دوباره بر اساس 
شرایط کشور، تصمیم گیری می شود. وی خاطرنشان کرد: برای 
پیشگیری از ابتلا به امُیکرون، توصیه ما این است که همه 
افرادی که از منزل خارج می شوند، حتما از ماسک استفاده 
کنند و ماسک به طور درست و کامل دهان و بینی را بپوشاند. 
توصیه می شود که تمامی مجامع و محل هایی که افراد زیادی 
رفت و آمد دارند، استفاده از ماسک باید الزامی باشد و اگر فردی 
فاقد ماسک است، به صورت رایگان در اختیار او قرار گیرد؛ چراکه 
استفاده از ماسک در کاهش سرایت زایی بیماری، تاثیر بسیار 
زیادی دارد. به گفته دبیر کمیته علمی کشوری کرونا، تزریق 
واکسن در گروه سنی 5 تا 11 سال که در ستاد ملی مقابله با 
کرونا به تصویب رسیده، در دو نوبت و به اندازه حجم تزریقی به 
بزرگسالان خواهد بود و بر اساس مجوزهای سازمان غذا و دارو 
و مطالعات انجام شده، دُز تزریقی در این گروه سنی، به اندازه 
بالغین است.   وی گفت: برای درمان سرپایی بیماران مبتلا به 
امُیکرون افرادی که فاقد عوامل خطر، درگیری ریوی و بیماری 
نقص سیستم ایمنی هستند و در سنین بالا نیستند و علائم 
خفیفی همچون تب، گلودرد، آب ریزش بینی، ضعف، بیحالی 
و سردرد دارند، معمولا ماندن در خانه و عدم حضور در جامعه و 

نیز درمان های حمایتی مانند مصرف مایعات توصیه می شود.

رهبری

رهبر انقلاب در پی رحلت آیت الله حاج شیخ لطف الله صافی 
گلپایگانی،  پیامی صادر کردند. متن پیام حضرت آیت الله 

خامنه ای رهبر انقلاب اسلامی بدین شرح است:
»بسم الله الرحمن الرحیم

با تاسف خبر درگذشت فقیه عالی مقام و مرجع بصیر، 
حضرت آیة الله آقای حاج شیخ لطف الله صافی گلپایگانی 
رضوان الله علیه را دریافت کردم. ایشان از استوانه های حوزه  
علمیه قم و از برجستگان علمی و عملی و پر سابقه ترین 

عالم دینی در آن حوزه ی مبارک بودند.
در دوران مرحوم آیة الله بروجردی در شمار برترین تلامذه ی 
آن استاد بزرگ، در زمان مرحوم آیة الله سید محمدرضا 
گلپایگانی همراه و مشاور علمی و عملی ایشان و در دوران 
انقلاب، امین و مورد اعتماد حضرت امام خمینی رحمة 
الله علیهم به شمار می رفتند. سالها در شورای نگهبان رکن 

اصلی آن شورا محسوب می شدند و پس از آن هم 
همواره درباره  مسائل انقلاب و کشور، دلسوزانه 

و مسئولانه ورود می کردند و بارها اینجانب 
را از نظرات و مشورت های خود مطلع و 

بهره مند می ساختند.
قریحه  شعری، حافظه  تاریخی، پرداختن 
ابعاد  دیگر  از  اجتماعی  مسائل  به 
بزرگوار  و  عالم کهنسال  این  شخصیت 

علمیِ  جامعه   برای  ایشان  رحلت  بود. 
دینیِ کشور مایه ی تأسف است. اینجانب 
به خاندان مکرّم و فرزندان گرامی ایشان 
نیز به مراجع معظم و علمای اعلام  و 
حوزه یعلمیه و مقلدان و ارادتمندان ایشان 

به ویژه در قم و گلپایگان تسلیت عرض 

می کنم و رحمت و مغفرت الهی را برای ایشان مسألت 
می نمایم.«

همچنین هیئت دولت جمهوری اسلامی 
الله  آیت  الفقها  شیخ  رحلت  ایران 
العظمی صافی گلپایگانی طاب ثراه 
را به حضرت بقیه الله الاعظم ارواحنا 
فداه، رهبر معظم انقلاب، مراجع عظام 
تقلید، حوزه های علمیه و مردم شریف 
ایران تسلیت گفته و به منظور بزرگداشت 
مقام شامخ مرجعیت، روز چهارشنبه 
در  را   ۱۴۰۰ ماه  بهمن  سیزدهم 
سراسر کشور عزای عمومی و 
در استان قم تعطیل رسمی 

)عمومی( اعلام می نماید.

هیئت دولت عزای عمومی اعلام کرد؛

تسلیت »رهبر انقلاب« برای رحلت آیت الله صافی گلپایگانی

مرکز  رئیس   - رجبی«  علی محمد  »سرهنگ 
تشخیص  و پیشگیری از جرایم سایبری پلیس 
فتا - که پیش از این نسبت به کلاهبرداری از 
شهروندان در پوشش پیامک جعلی سامانه ثنا 
هشدار داده بود، بار دیگر نسبت به این اقدام 
مجرمانه هشدار داد و گفت: متاسفانه همچنان 
از طریق  افراد سودجو  آن هستیم که  شاهد 
ارسال پیامک های جعلی اقدام به کلاهبرداری 

یا ایجاد مزاحمت برای برخی از شهروندان کرده اند. از این رو بار دیگر یکسری موارد هشدارآمیز 
را در این خصوص اعلام می کنیم.

وی درباره کلاهبرداری با پیامک جعلی سامانه ثنا گفت: در این روش از کلاهبرداری، فرد 
کلاهبردار با جعل آدرس اینترنتی سامانه ثنا که سامانه ثبت نام الکترونیک قضایی است، 
پیامکی با محتواهایی نظیر ابلاغیه، ثبت شکایت در سامانه و...  را برای شهروندان ارسال 
می کند. رئیس مرکز تشخیص  و پیشگیری از جرایم سایبری پلیس فتا گفت: چنانچه 
افراد پیام هایی تحت نام ثنا )سامانه ثبت نام الکترونیک قضائی( دریافت کردند که در آن ها 
پرداخت مبلغی هر چند کم درخواست شده بود، آگاه باشند که آن پیام جعلی است و به 

هیچ عنوان فریب آن را نخورند.

پلیس  رئیس   - مقیمی«  محمدرضا  »سردار 
امنیت اقتصادی انتظامی جمهوری اسلامی 
ایران- اظهار داشت: با اقدامات فنی پیچیده 
پلیسی مشخص شد توسعه دهندگان رمز ارز 
»دریک« بدون پشتوانه اقدام به خرید و فروش 
ارز دیجیتال کرده و قصد خروج ارز و منابع 
ملی را از کشور دارند که توسط پلیس امنیت 
اقتصادی از اقدام آن ها جلوگیری و عاملان 

آن دستگیر شدند و هم اکنون پرونده اتهامی آنان در مراجع قضایی در حال رسیدگی است.
رئیس پلیس امنیت اقتصادی انتظامی جمهوری اسلامی ایران در تشریح این خبر افزود: 
تمامی مال باختگان که اقدام به خرید رمز ارز »دریک« کرده اند با ارائه مدارک و مستندات 
برای طرح شکایت به بازپرسی شعبه ۱۶ دادسرای ناحیه ۳۲ جرایم اقتصادی تهران مراجعه 

کنند.
گفتنی است؛ توسعه دهندگان رمز ارز »دریک« در تلاش بودند این رمز ارز را به عنوان رمز 
ارز ایرانی معرفی کنند که با اقدام به موقع پلیس امنیت اقتصادی از اجرای نقشه شوم 
خود ناکام و چندی پیش اعضای باند آن دستگیر و برای طی مراحل قانونی تحویل مراجع 

قضایی شدند.

»رئیس مرکز تشخیص  و پیشگیری از جرایم سایبری پلیس فتا«:

شیوه جدید کلاهبرداری 
با پیامک جعلی ثنا

شاکیان ارز دیجیتال »دریک«؛

به دادسرای ۳۲ جرایم اقتصادی
 تهران مراجعه کنند

دولت

»احمد وحیدی« - وزیر کشور - در حاشیه جلسه قرارگاه 
ستاد ملی مقابله با کرونا در تشریح مصوبات این جلسه 
گفت: موضوعات مطرح شده در جلسه روز سه شنبه بیشتر 
وزارت  آمارهای  اساس  بر  و  بود  امیکرون  تشدید  حول 
بهداشت در حال حاضر به شدت شاهد رشد امیکرون و 
مراجعات فراوان هستیم و قبلا نیز هشدار مراقبت در این 

خصوص داده شده بود.
وی افزود: عدم اعمال مقررات بهداشتی دراین جلسه یکی 
از عوامل اصلی رشد امیکرون اعلام شد در حالی که پیشتر 
نیز از مردم ، اصناف و ادارات خواسته شده بود که رعایت 
پروتکل های بهداشتی را در دستور کار خود قرار دهند. 
متاسفانه بحث استفاده از ماسک در برخی نقاط رعایت نمی 
شود و علی رغم اعلام جلوگیری از اجتماعات غیر ضرور 

بعضا شاهد شکل گیری اجتماعات غیر ضرور هستیم.
وزیر کشور در بخش دیگری از صحبتهای خود با تاکید بر 
لزوم تزریق دز سوم واکسن گفت: تزریق دز سوم واکسن، 

اما  دهد  می  افزایش  توجهی  قابل  شکل  به  را  ایمنی 
متاسفانه درصد مراجعات برای تزریق دز سوم کم است. بر 
همین اساس احتمالا ناچار خواهیم شد در حوزه مدیریت 
هوشمند تزریق دز دوم را به تزریق دز سوم تبدیل کنیم 
البته این موضوع نیازمند تصویب در ستاد ملی کرونا است 
ولی خواهش ما از مردم و اصناف و ادارات این است که 

رعایت پروتکلهای بهداشتی را به شکل جدی مد نظر 
قرار دهند تا خدایی نکرده با توجه به مدیریت 
بر  مشکلات  بود  شده  اعمال  که  مطلوبی 

نگردد و مردم دچار خسارت نشوند.
به گفته وحیدی، دستورالعمل های مختص 

امیکرون توسط وزارت بهداشت تهیه 
تاکید  آن  در  که  است  شده 
اضافه  های  بستری  از  شده 
خودداری  ها  بیمارستان  در 
این جلسه مصوب  شود. در 

شد برخی از مصوبات ستاد ملی کرونا نیز که زمان آنها 
گذشته و باید توقف آنها اعلام شود، اطلاع رسانی رسانی در 

خصوص آنها انجام خواهد شد.
وی در پاسخ به سوالی در خصوص برگزاری راهپیمایی ۲۲ 
بهمن سال جاری گفت: قطعا بحث خودرویی مانعی ندارد 
و می تواند برگزار شود و بی تردید در هر شکلی راهپیمایی 
خودرویی برگزار می شود اما در مورد بحث فردی با ارزیابی 
شرایط جدید موضوع باید در ستاد ملی کرونا تصمیم 

گیری شود.
وی در خصوص انتقاد از برگزاری کنسرت ها و تجمعات 
ملی  ستاد  در  موضوع  این  گفت:  نیز  ضروری  غیر 
تصویب شده به شکلی که باید حداکثر تا 
۳۰ درصد ظرفیت بسته به مدت ماندگاری 
در محل مورد بهره برداری قرار گیرد. این 
موضوع به زودی ابلاغ خواهد شد و پس 

از ابلاغ لازم الاجرا خواهد بود.

»وزیر کشور« خبر داد:

اختیاری برای تعطیلی مدارس به استانداران داده نشده است

حوادث و انتظامی

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا بویژه
 شهدای قیام ۱۷ شهریور را گرامی می دارد
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اجتماعی

نگاه

از  با استفاده  از روش های رایج برنامه ریزی بلندمدت  یکی 
تکنیکِ تهیه نقشه راه برای رسیدنِ هدف مورد نظر است. 
و  راه، روش کشف  نقشه  زبان ساده می توان گفت که  به 
توصیف آینده مطلوب و تببین راه رسیدن به آن است. صنعت 
در ایران را شاید بتوان یکی از پیچیده ترین مباحث اقتصاد 
دانست که بدلیل تنوع و طیف گسترده ای که تولیداتش دارد، 
سیاستگذاری و تدوین استراتژی ها برای آن کار چندان راحتی 

نیست. 
تا بحال دولت ها، استراتژی و نقشه راه های گوناگونی را برای 
صنعت تدوین کرده اند، اما این پیچیدگی و تنوع، باعث شده، 
این روند هیچ گاه به سرانجام مطلوبی نرسد. بنابراین ضرورت 
وجود یک برنامه منسجم که بتواند در شرایط دشوار آتی، منابع 
لازم را برای توسعه صنعتی تامین کند و تداوم بخش حیات 
بنگاه های صنعتی باشد، بیش از هر زمان دیگری امری حیاتی 

است.
منابع محدود  از  را  بهره وری حداکثری  بتواند  که  برنامه ای 
موجود، کسب کند. اما اینکه تدوین این برنامه برعهده چه کسی 
می تواند باشد، یک پرسش اساسی است. در تنوع و مشکلات 
متعدد در صنعت، بخش عمده آن متاثر از سیاست گذاری های 
کلان اقتصادی است و دامنه آن از تعیین نرخ ارز و سود بانکی 

تا مواردی همچون قاچاق و عدم شفافیت در اقتصاد کشیده 
می شود و اجازه نمی دهد که صنعت در کشور به فرجام مناسب 
برسد، پس به این نتیجه می رسیم که اقتصاد کشور نیازمند رفع 

مشکلات ساختاری با بکارگیری اقتصاد خرد است. 
اگر یک کشور بخواهد استراتژی روشنی داشته باشد، باید 
زمان بندی و برنامه جامع توسعه روشنی داشته باشد. باری؛ کار 
دولت حمایت از تولید است نه طراحی و برنامه. این کار مربوط 
به اتحادیه های صنفی و بخش خصوصی است. ولی شرایط در 
حال حاضر به گونه است که باید مشترکاً این مسیر را طی کرد. 
البته باید به این نکته توجه کرد که تنها راه رونق اقتصاد تدوین 
نقشه راه است که باید از سوی مشاوران اقتصادی طراحی شود.
تولید و اشتغال دو مورد از مجموعه اهدافی هستند که ما را به 
اقتصاد کارآمد و مقاومتی هدایت می کند. در واقع تولید فقط 
در تولید بهینه و کارآمد خلاصه می شود و برای رسیدن به این 
اهداف هم باید نقشه راه ترسیم شود. پس صرفاً بیان هدف، ما 

را به هدف غایی نمی رساند. 
لازم به ذکر است؛ در بخش صنعت و تولید مشکلات ریشه ای 
و ساختاری داریم و اگر این مشکلات رفع شود، تولیدکننده 
بصورت خودکار انگیزه تولید خواهد داشت و وارد چرخه تولید 
و اقتصاد کشور می شود که نتیجه آن رونق تولید و اشتغال 
از  باید بیش  امر، دولت  این  مولد خواهد بود. برای تحقق 
هرچیز با کمک اقتصاددانانی که ساختار اقتصادی را به خوبی 

می شناسند، یک نقشه راه تدوین و تهیه کند. 
از همین روی، بسیاری از کارشناسان معتقدند، تدوین چنین 
برنامه ملی و راهبردی مستلزم ایفای نقش موثر دولت است 
و لازم است، نقش دولت در فراهم ساختن الزامات توسعه 
صنعتی در سطح اقتصاد ملی در بخش صنعت به درستی 
تعریف شود. مواردی چون جهت گیری در سیاست خارجی 
کشور، سیاست های اقتصاد کلان، ساختار و تشکیلات دولت 
و وضعیت شرکت ها و سازمان های دولتی، حقوق مالکیت و 
نظام قضایی عادلانه در رسیدگی به دعاوی، محیط کسب و 
کار، وضعیت نیروی انسانی و آموزش نیروهای ماهر مورد نیاز 
برای صنعت و توسعه صنعتی، حقوق فردی و شهروندی و ... 
بر این اساس، نقش محوری دولت در تدوین و اجرای هر سند 
ملی توسعه ای و بخصوص سند راهبردی با توسعه صنعتی، 
یک امر قطعی است. البته دولت با مشاوره فعالان بخش 
خصوص صنعتی، زیر بخش ها و خوشه های اصلی صنعت را 
که قابل رشد هستند را مورد ارزیابی قرار می دهد. بنابراین برنامه 
راهبردی تنها با رهبری دولت امکان تدوین و تصویب و اجرایی 

شدن آن وجود دارد. 
سخن آخر اینکه وقتی نرخ بازدهی سرمایه در صنعت پایین 
است، چطور می شود انتظار داشت سرمایه ها به سمت صنعت 
و تولید کشور سرازیر شوند؟ همه این مسائل و مشکلات به 
ساختار اقتصاد کشور بر می گردد و تنها راه رونق تولید و توسعه 

اقتصادی این است که، متخصصان اقتصاد خرد که اقتصاد 
ساختاری را می دانند، با بکارگیری سیاست های اقتصاد خرد 
نسبت به شناسایی و رفع مشکلات ساختاری اقتصاد اقدام 
کنند، چرا که اقتصاد کشور بجای اقتصاد کلان نیاز به اتخاذ 
سیاست های اقتصاد خرد دارد و برای اینکه اقتصاد کشور دچار 
تغییر و تحول شود، باید سیاست های اقتصادی کشور را تغییر 
دهیم و سپس برای تحقق این سیاست ها، نقشه راه تعریف 

کنیم.
نادرست  سیاست گذاری های   ، اخیر  سال های  در  متاسفانه 
دولت ها، رانت جویی و عوامل اقتصادی و اتلاف منابع، همواره 
استراتژی های صنعتی را با مشکلات جدی مواجه کرده است. 
داشته  موثر  می تواند سیاست گذاری صنعتی  وقتی  دولت 
باشد که نخبگان سیاسی به لزوم سیاست گذاری صنعتی برای 
دستیابی به اهداف رفاهی و توسعه ملی اعتقاد راسخ داشته 
باشند و کیفیت سازمان های دولتی یعنی استقلال دولت از 
گروه های ذی نفع و رانت جو تامین شده و نوعی همکاری پایدار 

و اعتماد شکل گرفته باشد.

روش کشف و توصیف آینده مطلوب؛

الزامِ ترسیمِ نقشه راه در توسعه اقتصاد

اقتصاد کلانصنعت کشاورزی

و  -مدیرکل غله  »امید جهان نژادیان«  اعلام کرد:  ایران  بازرگانی دولتی  شرکت 
خدمات بازرگانی استان خوزستان- اظهار کرد که از ابتدای سالِ جاری با پهلوگیری 
بیش از ۵۹ فروند کشتی، بیش از ۳ میلیون تن کالای اساسی وارد کشور شده 
است. وی افزود: موجودی کالاهای اساسی را مطلوب اعلام کرد و افزود: طی 
ماه های آینده میزان قابل توجهی از کالاهای اساسی از طریق بندر امام وارد استان 

خوزستان خواهد شد.
مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان خوزستان اظهارداشت: برای تسریع در 
صدور مجوز های بهداشتی، استاندارد و گمرک جلسات متعددی برگزار شده و 
امیدوارم در فرصت پیشِ رو بتوان با توجه به اهمیت ورود کالاهای اساسی به 

کشور با تسهیل روادید و صدور مجوزها، شتاب بهتری بگیرد.
به  توجه  با  داشت:  بیان  خوزستان  استان  بازرگانی  و خدمات  غله  کل  مدیر 
تجربیات و ایجاد بسترهای مناسب توسط شرکت بازرگانی دولتی ایران و این 
اداره کل، امکان تخلیه روزانه ۱۵ هزار تن کالا برای هر کشتی فراهم شده است.

جهان نژادیان گفت: در تلاشیم از طریق برگزاری جلسات متعدد با سازمان های 
بازرگانی و واردات کالاهای اساسی، آهنگ ورود و تخلیه کالاهای  دخیل در 

اساسی در استان را به صورت چشم گیری افزایش دهیم.

»سیدرضا فاطمی امین« -وزیر صنعت، معدن و تجارت – روز گذشته از کاهش قیمت 
لوازم خانگی در روزها و هفته های آتی خبرداد و اظهار داشت: طبق آمارها تولید 
لوزام خانگی ۲ برابر شده است. سیدرضا فاطمی امین درباره وضعیت قیمت لوازم خانگی 
افزود: در ۲ سال گذشته افزایش قیمت قابل توجهی در لوازم خانگی داشته ایم، اما در 
چند ماه گذشته کار به طور کامل مدیریت شده است، به طوری که یک تا دو مورد هم 
که افزایش قیمت داشتند پس از فرمایشات رهبر معظم انقلاب اسلامی به سرعت 
قیمت ها کاهش یافته است. وزیر صمت با بیان اینکه لوازم خانگی صنعتی رو به 
رشد بوده است، اظهار داشت: طبق آمارها تیراژ تولید لوازم خانگی از هشت میلیون 
دستگاه در سال به ۱۶ میلیون دستگاه رسیده است که نشان می دهد تولید ۲ برابر شده 
است. سیدرضا فاطمی امین با اشاره به اینکه تولید لوزام خانگی داخلی از کیفیت قابل 
توجهی برخوردار است، گفت: اکنون در تولید لوازم خانگی تنوع محصولات داریم. وی در 
ادامه صحبت های خود تصریح کرد: تلاش می کنیم خبرهای خوبی در خصوص کاهش 
قیمت لوازم خانگی در روزها و هفته های آینده به ویژه در حوزه جهیزیه داشته باشیم، 
به نحوی که برای جهیزیه تخفیف بسیار مناسبی در نظر خواهیم گرفت. به گفته وزیر 
صنعت، معدن و تجارت دولت سیزدهم، اکنون هشت شرکت تولیدکننده لوازم خانگی 

برای تحقق این امر اعلام آمادگی کرده اند.

بر اساس محاسبات انجام شده و اعلام رئیس سازمان خصوصی سازی، احتمالاً تا پایان 
سال حدود 600 هزار تومان به حساب هر سهامدار )دارندگان برگ سهام عدالت 532 هزار 
تومانی( پرداخت شود؛ همچنین دارندگان سهام عدالت 1 میلیون تومانی حدود یک 
میلیون و 200 هزار تومان به عنوان سود سال 1399 دریافت خواهند کرد. گفتنی است، 
سود سال 99 سهام عدالت شرکت های غیر بورسی حدود 2800 میلیارد تومان و سود 
شرکت های بورسی رقمی حدود 29 هزار و 200 میلیارد تومان است. جمع سود 2 شرکت 
بورسی و غیربورسی عددی معادل حدود 31 هزار میلیارد تومان است که این رقم باید 
میان 49 میلیون سهامدار توزیع شود و بر این اساس تا پایان سال به هر سهامدار احتمالًا 
رقمی حدود 600 هزار تومان پرداخت می شود. سود سهام عدالت در سال 98 برای سهام 
عدالت یک میلیون تومانی حدود 400 هزار تومان و سهام عدالت 532 هزار تومانی 200 
هزار تومان بود. سود سهام عدالت در سال 95 برای دارندگان سهام عدالت یک میلیونی 
150 هزار تومان بود که این مبلغ در سال 96 به حدود 175 هزار تومان و در سال 97 به 
205 هزار تومان رسید. در سال 98 اما با رشد قابل توجهی به 400 هزار تومان رسید؛ برای 
سال 99 نیز رقم به 600 هزار تومان رسیده است که با توجه به این مطلب که سود عملکرد 
سالیانه شرکت های سرمایه پذیر باید حداکثر یک سال بعد از پایان سال مالی به حسابشان 

واریز شود این سود 600 هزار تومانی تا پایان 1400 باید برای سهامداران واریز شود.

قیمت لوازم خانگی در روزهای
 آتی کاهش می یابد

دارندگان سهام عدالت امسال
چقدر سود دریافت می کنند؟

ورود ۳ میلیون تن کالای اساسی 
به کشور از بندر امام

سارا نصرتی 

 نویسنده و مترجم

یکی از روش های رایج برنامه ریزی بلندمدت با استفاده از تکنیکِ تهیه نقشه راه برای رسیدنِ هدف مورد نظر است. 
به زبان ساده می توان گفت که نقشه راه، روش کشف و توصیف آینده مطلوب و تببین راه رسیدن به آن است. صنعت در ایران 

را شاید بتوان یکی از پیچیده ترین مباحث اقتصاد دانست که بدلیل تنوع و طیف گسترده ای که تولیداتش دارد، سیاستگذاری و 
تدوین استراتژی ها برای آن کار چندان راحتی نیست. 

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »سرهنگ پزشک سیدصالح موسوی«
- شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد
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استان ها
بهترین نوع ماسک برای مصون ماندن از امُیکرون

به گفته کارشناسان هندی، بهترین ماسک برای پیشگیری از ابتلا به سویه امُیکرون ماسک N-۹۹ است. هرچند این ماسک 
 ۹۵-N ها ضخیمتر از حد معمول هستند و استفاده از آنها برای مدت طولانی دشوار است، بنابراین معمولا از ماسک های

استفاده می شود و محافظت خوبی ارائه می دهند.

خوزستانکرمان تهران

اعضای شورای اسلامی شهر تهران روز سه شنبه در جریان چهل و چهارمین جلسه شورای 
شهر، بررسی »لایحه بودجه سال ۱۴۰۱ شهرداری تهران و سازمان ها و شرکت های تابعه 
)بخش منابع و درآمدها(« را در دستور کار قرار دادند؛ اما در ادامه بحث و بررسی رقم 

اصلی بودجه را نهایی کردند.
»محمد آخوندی« -رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای اسلامی شهر تهران- با قرائت 
گزارش کمیسیون، عنوان کرد: در سال آینده ۲۳ میلیارد اعتبار هزینه ای و ۱۱ هزار میلیارد 
بازپرداخت دیون مالی است و این اعداد بر اساس افزایش ۱۰ درصدی حقوق پیش بینی 
شده و اگر مصوبه مجلس درباره حقوق اعمال شود، حدود ۴۰ هزار میلیارد هزینه داریم. 
اگر قرار است در حوزه آلودگی هوا و ترافیک کاری داشته باشیم با این اعداد امکان پذیر 
نیست. وی با بیان اینکه کمیسیون تلفیق پیشنهاد کرد که عدد بودجه ۷۰ هزار میلیارد 
بسته شود؛ اظهار داشت: اما مبنای کمیسیون همان بودجه ۵۶ هزار میلیاردی ارایه شده 
از سوی شهرداری است. بحث اصلی درآمدها در حوزه شهرسازی است، این عدد ۲۸ هزار 
میلیارد است و شهرداری در کمیسیون تلفیق اعلام کردند که بیش از این عدد هم می 
توانند محقق کنند. پیشنهاد بودجه ای، کمیسیون برنامه و بودجه شورای اسلامی شهر 

تهران، ۵۲ هزار میلیارد بعلاوه پنج هزار میلیارد غیر نقد است.

شورای  مجلس  اقتصادی  کمیسیون  رئیس   - پورابراهیمی«  »محمدرضا 
اسلامی - در نشست با اعضای ستاد هماهنگی کانون های بازنشستگان 
دستگاه های اجرایی مشمول تامین اجتماعی اظهار کرد: یکی از مهم ترین 
موضوعات بحث افزایش مستمری بازنشستگان تامین اجتماعی است. در 
سال ۱۴۰۰ به استناد مصوبات مجلس و قانون برنامه ششم مقرر شد حداقل 
ها در خصوص افزایش حقوق این گروه اجرایی شود که به دلایل مختلف 
انجام نشده است. نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شورای اسلامی 
اظهار داشت: عدم اجرای کامل مصوبات مجلس در خصوص افزایش حقوق 
بازنشستگان تامین اجتماعی کشور مطرح و در این نشست به طور مفصل 
بحث و قرار شد گزارش کاملی در قالب یک نامه به کمیسیون اقتصادی 
ارائه و تصمیم گیری شود. وی به نگرانی در خصوص نگرفتن منابع کافی 
در بودجه ۱۴۰۱ اشاره کرد و افزود: تعهدات افزایش میزان حقوق متناسب 
سازی حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی با شاغلان در سال ۱۴۰۱ منابع 
در نظر گرفته نشده است. این امر یکی از موضوعات مهم است که در این 
جلسه نمایندگان کانون های بازنشستگان حضور داشتند و موارد مورد نظر 

این قشر را مطرح کردند.

»سرهنگ اکبر راشدنیا« -فرمانده پایگاه دریابانی ماهشهر- از کشف کالا های قاچاق از 
شناوری در خلیج فارس خبرداد و خاطر نشان کرد: ۶  نفر از قاچاقچیان این اجناس 

دستگیر و به مراجع قضائی تحویل داده شده اند.
سرهنگ اکبر راشدنیا روز گذشته در جمع خبرنگاران استان خوزستان، از کشف 
کالا های قاچاق از شناوری در خلیج فارس خبرداد و اظهار داشت: ماموران این 
پایگاه حین کنترل شناور های عبوری در آب های شمالی خلیج فارس یک فروند 
شناور باری حامل کالای قاچاق که به سمت هندیجان در حرکت بود را شناسایی و 
متوقف کردند. فرمانده پایگاه دریابانی ماهشهر در ادامه صحبت های خود با اشاره به 
کالاهای کشف شده موجود در این شناور عنوان داشت: ماموران در بازرسی از شناور 
توقیف شده 35 دستگاه کولر گازی، 30 دستگاه لباسشویی و 20 دستگاه یخچال را 

که با هدف عرضه در بازار داخلی کشور بارگیری شده بود، کشف کردند.
سرهنگ راشدنیا در ادامه تصریح کرد: 6  نفر از قاچاقچیان این اجناس دستگیر 
و  پس از تشکیل پرونده اولیه و سیر مراحل قانونی به مرجع قضائی تحویل داده 
شدند. فرمانده پایگاه دریابانی ماهشهر در پایان با بیان اینکه کارشناسان ارزش 
کالا های کشف شده را بیش از 16 میلیارد ریال برآورد کردند، اظهار داشت: با کسانی 

که اقدام به قاچاق کالا می کنند، قاطعانه برخورد می شود.

افزایش حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی 
در دستور کار مجلس قرار می گیرد

توقیف شناور حامل کالای قاچاق
 در خلیج فارس

بودجه سال ۱۴۰۱ شهرداری
 تهران نهایی شد

هرمزگان

»رئیس کل دادگستری استان هرمزگان«:
۲ نفر از مدیران ادارات قشم به 

اتهام اختلاس دستگیر شدند
»مجتبی قهرمانی« - رئیس کل دادگستری استان هرمزگان- 
اظهار داشت: با توجه به گزارش سربازان گمنام امام زمان 
)عج(، مدیران دستگیر شده متهم به اختلاس مبلغ سی و 
سه میلیارد و دویست میلیون ریال از وجوه دولتی و اموال 

بیت المال می باشند.
افزود: در خصوص متهمین دستگیر شده  ادامه  وی در 
قرار تأمین کیفری صادر و روانه زندان شده اند و رسیدگی 
قضایی به منظور شناسایی ابعاد دیگر این پرونده همچنان 
با تکمیل روند تحقیقات، متعاقباً اطلاع  ادامه دارد که 

رسانی خواهد شد.
رئیس کل دادگستری استان هرمزگان همچنین با بیان 
اینکه مبارزه بی امان دستگاه قضایی با مظاهر فساد، با 
کرد:  نشان  یابد، خاطر  ادامه می  بیشتر  جدیت هر چه 
برخورد سریع، قاطع و بدون اغماض با اشخاصی که به 
نوعی موجب سلب اعتماد عمومی شده و با سوءاستفاده 
از موقعیت شغلی و مقام دولتی نسبت به تضییع حقوق 
اولویت های  اهم  از  می کنند  اقدام  بیت المال  و  عامه 

دادگستری استان هرمزگان می باشد.

البرز

مازندران

»مجتبی عبداللهی« -استاندار البرز- روز سه شنبه در دیدار 
چهره به چهره با مردم استان گفت: باید با نگاه مثبت 
به دنبال راهکاری اساسی باشیم تا بتوانیم در چارچوب 
قانون موجبات رضایتمندی مردم را فراهم کنیم. تمام 
مدیران در سطوح مختلف باید مردم را تکریم کنند و 

گوش شنوای دغدغه های آنها باشند.

اتخاذ تدابیر لازم جهت حل مشکلات  ادامه داد:  وی 
مردم اصلی ترین وظیفه ما به عنوان کارگزاران نظام 
است. باید روند رسیدگی به درخواست ها و مطالبات 
مردم از طریق دستگاه های نظارتی مورد بررسی قرار گیرد 
و این امر به گونه ای برنامه ریزی شود که مردم برای 

پیگیری امور خود با مانع رو به رو نشوند.

از  تن   30 با  البرز  استاندار  مردمی  دیدار  این  در 
البرزنشینان مشکلات خود را با استاندار البرز در میان 
دیدار  پایان  در  همچنین  البرز  استاندار  گذاشتند. 
استانداری  سامد  واحد  از  سرزده  صورت  به  مردم  با 
)سامانه ارتباطات مردمی( و نحوه پاسخگویی به مردم 

بازدید کرد.

»سیدصولت مرتضوی« - معاون رییس جمهور- که روز سه 
شنبه برای بازدید از نحوه اجرای دستور رییس جمهور در باره 
عقب نشینی دستگاه های دولتی از حریم ۶۰ دریای خزر به 
مازندران سفر کرد ، پس از شرکت در مراسم آغاز جشن های 
پیروزی انقلاب در فرودگاه رامسر به صورت میدانی از سواحل 

این شهرستان بازدید کرد.
معاون رییس جمهوری پس از صدور عقب نشینی هتل کوثر 
از حریم ساحل، به مسوولان شهرستان رامسر دستور داد تا با 
نظارت دقیق طی روز جاری دسترسی آزاد مردم به ساحل هتل 
کوثر را مهیا کنند. مرتضوی عقب نشینی دستگاه های دولتی از 
حریم ۶۰ متری سواحل دریای خزر را تکلیف اجرایی تعبیر کرد 
و هشدار داد: با متصرفان سواحل دریای خزر در صورت عدم 

توجه به دستور رییس جمهور بدون تعارف برخورد می شود.
وی افزود: هر دستگاهی که از دستور رییس جمهور برای آزاد 
سازی سواحل عدول کند، در گام نخست با برخورد استاندار 
مواجه و در صورت تداوم آن حتما به هیات تخلفاتی اداری 

معرفی خواهد شد. بر اساس تاکید رییس جمهور سواحل 
کشور برای مردم است و چنانچه دستگاهی در دسترسی مردم 
محدودیت ایجاد کند، وابسته به هر نهادی که باشد بدون 
تعارف مجازات می شود. سواحل حق الناس است و باید 
سازه های گردشگری در این محدوده در اختیار تمامی مردم 

کشور قرار گیرد.
استاندار مازندران نیز در حاشیه این بازدید 
رییس  دستور  اجرای  که  کرد  تاکید 
های  دستگاه  تمامی  برای  جمهور 
دولتی استان که در سواحل دریای خزر 
تاسیسات دارند یک تکلیف است و باید 

هر چه زودتر و حداکثر تا ضرب 
الاجل ۲۰ روزه تعیین شده 

عقب نشینی کنند.
پور  حسینی  سیدمحمود   
تعلل  که  این  بر  تاکید  با 

در اجرای دستور رییس جمهور قابل اغماض نیست، گفت: 
استانداری به صورت جدی بر این کار نظارت می کند و قطعا 

با متخلفان به صورت جدی برخورد خواهد شد.
نماینده عالی دولت در مازندران دستور معاون رییس جمهور 
برای جمع آوری فنس هتل کوثر از حریم ۶۰ متری دریا را 
نشانگر جدی بودن دولت در احیای حقوق عامه تصیف کرد و 
گفت : امروز ساحل هتل کوثر برای دسترسی مردم آزاد شده 
است و برای بقیه نقاط ساحلی رامسر هم که در تصرف قرار 

دارد پیگیری می شود. 
 وی توضیح داد : در ساحل رامسر  به غیر از ساحل هتل 
کوثر، بخش باقی مانده متعلق به یکی از نهادهای 
نظامی است که پیگیری از سوی اداره کل 
این نهاد در تهران انجام شده و آنها هم قول 
همکاری داده اند که بزودی اجرای دستور 
در  هم  محدوده  این  در  جمهور  رییس 

دستور کار قرار می گیرد.

»استاندار البرز« مطرح کرد:

رضایتمندی مردم در چارچوب قانون فراهم شود

»معاون رییس جمهور« مطرح کرد:

با متصرفان حریم سواحل بدون تعارف برخورد می شود
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احتمال افزایش آمار روزانه اومیکرون به 100 هزار مبتلا!فرهنگی
قادری، رئیس اداره مراقبت مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت اعلام کرد: تعداد بیماران اومیکرون 

خیلی بیشتر از آمار اعلام شده است و احتمال دارد در هفته های آینده روزانه تا ۱۰۰ هزار مبتلا داشته باشیم.

خبر

اعتراضات جواب داد؛
سالن نشست جشنواره فیلم

 فجر تغییر کرد 
چهلمین جشنواره فیلم فجر در دومین سال فراگیری کرونا 
برگزار شد. در شرایطی که باید فاصله های اجتماعی رعایت 
در  داری شود،  از تجمع در محیط های سر بسته خود  و 
نخستین روزِ این رویداد، سالن برگزاری نشست ها، بسیار 
عکاسان  همچنین  بود.  مناسب  تهویه  بدون  و  کوچک 
فضای مناسبی برای کار نداشتند و اکثر خبرنگاران هم سرپا 

ایستاده بودند. 
نشست  آغاز  در  که  بود  جایی  تا  جمعیت  ازدحام  این 
خبری فیلم »مرد بازنده«، در حالی که سالن سعدی برج 
میلاد آکنده از جمعیت بود، عکاسان خبری، در اعتراض 
به ازدحام جمعیت و رعایت نشدن پروتکل های بهداشتی، 
سالن را ترک کردند. به همین دلیل، جواد عزتی، در سخنانی 
گفت: »من در جایگاه خودم از دوستان رسانه، عذرخواهی 

می کنم.«
اصلی  سالن  تا  داد  نتیجه  دوم  روز  در  اعتراض ها،  این 
همایش های برج میلاد، میزبان نشست های رسانه ای شود. 
با این که این سالن هم مناسب برگزاری نشست رسانه ای 
نیست، ولی دست کم فضایی بازتر و محیطی بهتر برای کار 

عکاسان است و از خطرهای کرونایی هم می کاهد.

سینما و تئاتر

کتاب و ادبیات

هفتمین جشنواره  و  بیست  -رییس  احسانی«  »احمدرضا 
بین المللی تئاتر کودک و نوجوان همدان- روز سه شنبه در 
گفت و گویی اظهار داشت: سه نمایش خیمه شب بازی و 
۹ نقالی و پرده خوانی در بخش نمایش های ایرانی بیست و 
هفتمین جشنواره بین المللی تئاتر کودک و نوجوان همدان، 
اجرا می شود. هیات انتخاب آثار بخش »نمایش های ایرانی«، 
متشکل از آناهیتا غنی زاده، زهره بهروزی نیا و هادی حسنعلی، 
پس از ارزیابی ۳۶ اثر این بخش از استان های مختلف، این آثار 

را برای حضور در  جشنواره معرفی کردند.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان همدان افزود: بخش 
گروه های  برای  فرصت  ایجاد  هدف  با  ایرانی  نمایش های 
نمایشی کودک و نوجوان ایجاد شده که در شاخه های مختلف 
هنرهای نمایشی آیینی و سنتی ویژه کودک و نوجوان به تولید 
اثر می پردازند که تا پیش از این در جشنواره کودک و نوجوان 

حضور نداشتند.
به گفته او در بخش خیمه شب بازی نمایش های »تماشاخانه 

خیمه شب بازی« به نویسندگی و کارگردانی محمد حسن ابویی 
از مهریز، »دروغ مبارک« به نویسندگی و کارگردانی حسین 
)عرشیا( ربیعی از تهران، »ویروس کشون« به نویسندگی و 

کارگردانی امیرحسین انصافی از تهران برگزیده شده اند. 
احسانی خاطرنشان کرد: در بخش نقالی و پرده خوانی نیز »بانو 
گشسب« برگرفته از شاهنامه فردوسی با نقالی و پرده خوانی 
مهرساد جلیلوند از بوشهر، »خوان دوم اسفندیار« نوشته علیرضا 
اسدپور با نقالی و پرده خوانی الینا هاشمی از کازرون، »خوان 
سوم اسفندیار«نوشته علیرضا اسدپور با نقالی و پرده خوانی 

سیده مهتاب حسینی از کازرون اجرا می شود.
به گفته وی، همچنین »خوان چهارم اسفندیار« نوشته علیرضا 
اسدپور با نقالی و پرده خوانی آرمیتا نصرزاده از کازرون، »خوان 
چهارم نبرد رستم و جادوگر« بازنویسی مژگان صفری با نقالی 
و پرده خوانی نازنین زهرا بحرینی از بوشهر، »خوان چهارم نبرد 
رستم و جادوگر« بازنویسی مژگان صفری با نقالی و پرده خوانی 
یسنا کشاورز از بوشهر، »نبرد رستم و اکوان دیو« نوشته بهاره 

جهاندوست با نقالی و پرده خوانی آنیتا توکلی از کرج و »نقل 
برزو« نوشته سیدمحسن هاشمی و با نقالی و پرده خوانی 
یاسمین مریخی و زهرا داورپناه از تربیت حیدریه و همچنین 
»هفت خوان رستم« نوشته نوشین بیگلریان و با نقالی سمانه 

اراکی از همدان جزو نمایشهای پذیرفته شده هستند. 

با توجه به این که میزان جایزه ادبی جلال آل احمد در دوره های 
پیشین کاهش پیدا کرده بود در چهاردهمین دوره این جایزه به 
پیشنهاد یاسر احمدوند، معاون امور فرهنگی وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی و با تایید محمدمهدی اسماعیلی، رئیس هیات 
امنای جایزه ادبی جلال آل احمد و وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 

ارتقا یافت. 

از این رو مبلغ جایزه برگزیدگان چهاردهمین دوره جایزه ادبی 
جلال آل احمد از ۱۵۰ میلیون تومان در دوره قبل به ۲۵۰ میلیون 
تومان و مبلغ جایزه شایستگان تقدیر این دوره نیز از ۳۰ میلیون 

به ۵۰ میلیون تومان افزایش یافت. 
طی مراسم اختتامیه برگزیدگان نهایی چهار بخش اصلی »رمان 
و داستان بلند«، »داستان کوتاه«، »مستندنگاری و نقد ادبی« و 

»بهترین ویراستاران« معرفی شده و نیز برگزیدگان بخش »نگاه 
دیگر« به عنوان بخش ویژه تقدیر خواهند شد. 

مراسم اختتامیه چهاردهمین دوره جایزه ادبی جلال آل احمد 
امروز سه شنبه، دوازدهم بهمن ماه ۱۴۰۰ همزمان با سالروز ورود 
امام خمینی )ره( به میهن و با آغاز دهه فجر انقلاب اسلامی از 

ساعت ۱۸ تا ۲۰ برگزار خواهد شد.

در بخش »نمایش های ایرانی«؛

۱۲ اثر جشنواره بین المللی تئاتر کودک همدان به روی صحنه می رود

در چهاردهمین دوره این جایزه؛

افزایش مبلغ جایزه ادبی جلال آل احمد

جشنواره

روز گذشته در سینمای رسانه برج میلاد، دو فیلم سینمایی »علف زار« و »شادروان«  
نمایش داده شدند. روز دوشنبه، اولین روز جشنواره فیلم فجر و نمایش فیلم های 
»بیرو« و »مرد بازنده«، با اعتراض اهالی رسانه به شرایط برگزاری جشنواره و فضای 
محدود سالن نشست خبری فیلم ها در سایه کرونا همراه شد. اما روز سه شنبه 
هم جشنواره با نمایش دو فیلم دیگر برای اهالی رسانه پیگیری می شود؛ »علف زار« 
و»شادروان«  نمایش داده می شوند. علف زار: فیلم سینمایی »علف زار« به کارگردانی 
کاظم دانشی و تهیه کنندگی بهرام رادان است. این فیلم محصول سال ۱۴۰۰ و در 
ژانر اجتماعی درباره یک پرونده قضایی با موضوعی حساس ساخته شده است. 
در خلاصه داستان »علف زار« آمده است: بعضی راز ها بهتره فاش بشن، برخی 
هرگز... باید دفن بشن یه جایی دور از دسترس، برای همیشه... پژمان جمشیدی و 
سارا بهرامی بازیگران اصلی این فیلم سینمایی هستند.  شادروان: فیلم سینمایی 
»شادروان« دومین ساخته سینمایی حسین نمازی به تهیه کنندگی عباس نادران 
است. این فیلم روز سه شنبه ساعت ۱۶ در برج میلاد برای اهالی رسانه نمایش داده 
شد. علاوه بر سینا مهراد، گلاره عباسی، نازنین بیاتی، بهرنگ علوی و رویا تیموریان، 
رضا رویگری و بهرام ابراهیمی در این اثر سینمایی به ایفای نقش پرداخته اند. 
»شادروان« روایتی از یک ملودرام اجتماعی در بستر خانواده ای حاشیه نشین است.

چند روز مانده به اکران فیلم سینمایی »موقعیت مهدی« به کارگردانی هادی 
حجازی فر و تهیه کنندگی حبیب والی نژاد، پوستر این فیلم سینمایی با طرحی از 
محمد روح الامین رونمایی شد. فیلمنامه »موقعیت مهدی« توسط هادی حجازی 
فر و ابراهیم امینی نوشته شده است و به بخش های مختلفی از زندگی شهید 
باکری می پردازد. این فیلم، اولین ساخته سینمایی هادی حجازی فر محصول 
سیمافیلم است که یکشنبه ۱۷ بهمن در سینمای رسانه )برج میلاد( چهلمین 

جشنواره فیلم فجر به نمایش در خواهد آمد.
همزمان با حضور فیلم سینمایی »نگهبان شب« به نویسندگی مشترک رضا 
میرکریمی و محمد داوودی و کارگردانی و تهیه کنندگی رضا میرکریمی در چهلمین 
جشنواره فیلم فجر پوستر بین المللی فیلم بر اساس عکسی از حافظ احمدی با 
طراحی سید محمد بلادی رونمایی شد. در خلاصه داستان این فیلم آمده است: 
»پیرمرد پرسید: چرا دختر عمویت را نگرفتی؟ مگر نشان کرده هم نبودید؟ جوان سر 
به زیر انداخت و زیر لب پاسخ داد: آقا پسرعموهام گفتند سهمم از زمین پدری را 
بزنم به اسم شون. پیرمرد متعجب: خب می زدی، مگه نگفتی آب نداره؟ جوان آرام 
سرش را بالا آورد، توی چشم های خسته پیرمرد نگاه کرد و گفت: آقا ما رفته بودیم 

زن بگیریم نرفته بودیم که معامله کنیم!«

داوران بخش دانشجویی مسابقه ایرانِ دوازدهمین جشنواره بین المللی  پویانمایی 
تهران، معرفی شدند، این هیات 13 اسفند کار خود را آغاز می کنند. امیرحسین 
به  بخش  یافته  راه  اثر  پایانی ۲۵  زریابی و رضا بهمنی، داوری  ندایی، حسن 

دانشجویی مسابقه ایران را بر عهده خواهند داشت.
امیرحسن ندایی عضو هیات علمی دانشگاه تربیت مدرس، فیلمساز، پژوهشگر و 
آهنگ ساز است. حسن زریابی عضو هیات علمی وزارت علوم، تحقیقات و فناوری 
در دانشگاه صدا و سیماست، تدریس دروس تخصصی انیمیشن، تهیه کننده و 
کارگردان فیلم های انیمیشن، داستانی، مستند و برنامه های تلویزیونی، مترجم و 
مولف چهار جلد کتاب تخصصی انیمیشن، نویسنده بیش از ۱۰ مقاله تخصصی 
در زمینه انیمیشن و دبیر و داور جشنواره سراسری فیلم دانشجویی کشور و 

جشنواره های دیگر، از جمله سوابق اوست.
هیات انتخاب دوازدهمین جشنواره بین المللی  پویانمایی همچنین شش اثر 
دانشجویی ایران را به عنوان راه یافتگان بخش بین الملل معرفی کرده اند و داوری 
بخش بین الملل این جشنواره نیز در حال برگزاری است. دوازدهمین جشنواره 
بین المللی پویانمایی تهران از ۱۵ تا ۱۹ اسفند ۱۴۰۰ در مرکز آفرینش های فرهنگی 

هنری کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان در خیابان حجاب برگزار می شود.

پوستر ۳ فیلم حاضر در جشنواره
 فجر رونمایی شد

داوران بخش دانشجویی مسابقه ایران 
جشنواره پویانمایی معرفی شدند

رونمایی از دو فیلم اجتماعی 
در روز دوم جشنواره فجر
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ورزشی

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار

واکنش AFC به پیروزی تیم ملی مقابل شاگردان مارویک؛ اماراتی ها با گل طارمی دبل شدند
صفحه رسمی کنفدراسیون فوتبال آسیا به پیروزی تیم ملی کشورمان واکنش نشان داد و نوشت: گل مهدی 
طارمی در نیمه اول برای دبل شدن امارات مقابل ایران کافی بود. اماراتی ها در دیدار رفت هم در کشورشان 

مقابل تیم ملی فوتبال کشورمان شکست خورده بودند.

سیدرضا فیض آبادی

 نویسنده و روزنامه نگار

لطفا به منافع ملی فکر کنید نه خصومت های شخصی؛

دعوت از فیفا برای تعلیق فوتبال ایران!

دیدگاه

درحاشیه

احتمال لغو سفر به تگزاس قوت گرفت؛
آمریکا روادید رئیس فدراسیون 

کشتی ایران را صادر نکرد!
آمریکا برای علیرضا دبیر رئیس فدراسیون کشتی کشورمان 
روادید صادر نکرد. بر اساس دعوت رسمی آمریکا، قرار است 
تیم های ملی کشتی آزاد ایران و آمریکا در دیداری دوستانه 
روز ۲۳ بهمن ماه در تگزاس به مصاف هم بروند، اما آمریکا 
برای رئیس فدراسیون کشتی کشورمان، دو کشتی گیر و 

یک مربی روادید سفر به این کشور را صادر نکرده است.
علیرضا دبیر اواخر ماه گذشته در جمع خبرنگاران درباره 
مسائل پیش آمده و حواشی درست شده در مورد سفر ملی 
پوشان به آمریکا گفت: از همین جا اعلام می کنم که ما با 
دعوت فدراسیون کشتی آمریکا برای یک مسابقه دوستانه 
به آن جا می رویم و این دوستی بین تمامی کشتی گیران 
دنیا وجود دارد و این ها نباید سیاسی شود. اگر به هریک 
از کشتی گیران و همراهان تیم ما روادید و روادید ندهند 
تیم ما در این مسابقات شرکت نخواهد کرد، اما ما حاضریم 
در ایران میزبان تیم آمریکا باشیم و رفتار بسیار دوستانه ای 

نیز با آن ها خواهیم داشت.
بر اساس این گزارش ترکیب ۲ تیم کشتی آزاد ایران و 
آمریکا برای دیدار دوستانه اعلام شده و حتی بلیت فروشی 
نیز صورت گرفته است اما با توجه به اظهارات علیرضا دبیر 
مبنی بر اینکه به هر کسی روادید ندهند، تیم ما به آمریکا 
نمی رود باید دید واکنش فدراسیون کشتی نسبت به این 

موضوع چه خواهد بود.

از سوی »وزیر ورزش«؛
باقری سرپرست فدراسیون 

وزنه برداری شد
نایب رئیس فدراسیون وزنه برداری به عنوان سرپرست این 
فدراسیون انتخاب شد. بعد از ابلاغ حکم بازنشستگی علی 
مرادی در تاریخ 13 دی ماه 1400 از سوی وزیر ورزش، وزارت 
ورزش سرپرستی را برای این فدراسیون انتخاب نکرد و در 
ادامه نیز علی مرادی مدعی شد که هنوز بازنشسته نشده 
است و می تواند زمان باقیمانده از دوره ریاست خود را به 

اتمام برساند.
درباره  رسمی  اظهارنظر  ورزش  وزارت  هنوز  که  حالی  در 
فدراسیون  دبیر  است،  نداشته  مرادی  علی  ادعای 
وزنه برداری از سرپرستی داود باقری نایب رئیس و رئیس 
کمیته پزشکی فدراسیون وزنه برداری خبر داد. با توجه به 
آیین نامه، در زمان غیبت رئیس فدراسیون، نایب رئیس تا 

برگزاری انتخابات عهده دار مسئولیت ها می شود.

یادداشت

بار دیگر ارزش های انسانی و اخلاق اجتماعی در ورزش زیر 
پا نهاده شد! مشکل اساسی ورزش کشورمان در روزگارانی 
را  است، که متأسفانه حاکمیت پول در ورزش حرف اول 
می زند و روح جوانمردی، انصاف و مروت در گفتار و کردار 
قهرمانان را تحت الشعاع خود قرار داده است. خصلتی فراتر 
از قهرمانی، پهلوانی است که این روزها حکم کیمیا را پیدا 
کرده است! اخلاق و مرام  پهلوانی شاخصه های مختلفی دارند 
ادعای پهلوانی کند مگر دارای  و هر ورزشکاری نمی تواند 

خصوصیات اخلاق پهلوانی باشد.
واقعأ جای تأسف و تعجب دارد، وقتی می شنویم افرادی بنام 
هوادار یک تیم به خود اجازه می دهند در جمع تماشاگران 
با سیلی به استقبال وزیر ورزش و جوانان بروند. این چه 
جسارتی است؟ چه کسانی پشت این افراد به اصطلاح هوادار 

قرار دارند و مسبب بروز چنین اتفاقات ناهنجار و دور 
از اخلاق و منش ورزشی و ورزشکاری  چه کسانی 
هستند که در صددند نظرات شخصی خود را به 
مقام اول ورزش کشورمان که سال ها در میادین 

بین المللی برای کشور عزیزمان ایران افتخار 
آفریده است، تحمیل کنند؟

علیرغم  ما  باشگاه های  از  برخی  متأسفانه 
و  فرهنگی  طمطراق  پر  اسامی  از  برخورداری 

در  هم  هنوز  فراوان،  ادعاهای 
ارزشی  و  اخلاقی  زمینه های 

کار مثبتی انجام نداده اند و 

گامی اساسی برنداشته اند و با اصول اولیه فرهنگ، اخلاق و 
دستاوردهای انسانی در گستره ورزش بیگانه اند!؟

افراد منفعت طلبی که برای منافع شخصی همه روزه برعلیه 
دیگران در رسانه های ملی، رسانه های ورزشی و اجتماعی و 
ستون های مهم خبرگزاری ها را محلی مناسب برای تخریب 
شخصیت افراد مورد نظر می دانند! اینان چگونه می توانند 
نقش راهبردی در ورزشگاه ها ایفا نمایند و هواداران را به 
رهنمون  پهلوانی و خویشتن داری  اخلاق و منش  رعایت 

باشند!؟
 وقایع زشت و فراموش نشدنی حمله بوقچی یکی از تیم های 
پایتخت به علی دایی اسطوره فوتبال ایران، آسیا و جهان هنوز 
از یادها نرفته، خبر حمله هوادار پرسپولیس به وزیر ورزش 
و جوانان آن هم در حضور معاون اول رئیس جمهور و سایر 
شخصیت های کشوری، ورزشی و فرهنگی به گوش می رسد! 
متأسفانه عده ای قلیل همه معادلات فرهنگی را برهم زده اند 
و با حرمت شکنی روح فرهنگ در ورزش کشورمان را 

خدشه دار کرده اند!؟
به  می کند  جسارت  بوقچی  یک  که  روزی 
اسوه اخلاق و اسطوره ورزش ایران که شهرت 
جهانی دارد سیلی بزند و بی مجازات بماند، 
باید منتظر چنین روزی برای وزیر ورزش که از 
جنس ورزش و از افتخارآفرینان ورزش ایران در 

میادین جهانی است هم، می بودیم!
اهانت و حمله ناجوانمردانه افراد 
مقامات  به  معلوم الحال 
مسئول ورزش نابخشودنی 

است و زمینه بسیار ناخوشآیندی برای جوانان این مرز و بوم 
رقم می زند و باعث نابودی معنویت و اخلاق در ورزش خواهد 
شد. واقعأ تکرار چنین حرکات زشت، ناپسند، شگفت آور و 
مضحک است و تأسف بار و حال بهم زن! این چه رفتاری است 
که از گوشه و کنار بوی تسویه حساب های شخصی می دهد و 

رد پای انگیزه های شخصی در آن به چشم می خورد!
در شرایطی که فوتبال ما جهانی شده و مردم ایران در تمامی 
شهرهای کشور به جشن و سرور پرداخته اند و احساس غرور 
می کنند، منازعه و مشاجره های اخیر در دو باشگاه سرخابی 
پایتخت، بلای جان فوتبال و حتی تیم ملی شده است و تمام 
اخبار ورزشی امروز، تحت الشعاع حاشیه سازان در فوتبال قرار 

گرفته  است.
در شرایطی که مربی و بازیکنان تیم ملی باید در اندیشه تقویت 
تیم برآیند، برخی دخالت ها و پاره ای حواشی از درون، وحدت 
و یگانگی در تیم های باشگاهی و تیم ملی فوتبال ایران را که 
برای سومین بار متوالی به افتخار بزرگ راهیابی به مسابقات 

جهانی نائل گردیده، دچار تشتت کرده است .
تیم ملی فوتبال ایران، مقطع حساسی را پیش رو دارد و اقتضا 
می کند تا با پرهیز از اختلافات و حاشیه سازی به فکر تقویت 
روحیه بازیکنان و کادر رهبری تیم ملی کشورمان باشیم، نه 

تفرقه افکنی!
آقایان مسئول! لطفاً شاخصه های اخلاقی را جدی بگیرید 
و  بی نظمی  همچون  زیادی  مسائل  که  نکنید  اغماض  و 
دامن  را  و پیشکسوتان ورزش  به شخصیت ها  بی حرمتی 
ناشایست  رفتارهای  چنین  تکرار  نهایت،  در  و  زد  خواهد 

گریبان گیر جوانان و آینده سازان نیز خواهد شد.

26 اردیبهشت 98، فروردین با یکی از نمایندگان مجلس 
کوروش  همان موقع  و  می شود  درگیر  خودشان  استان 
کرم پور رییس کمیسیون انرژی مجلس، فروردین را متهم 
می کند که با استفاده از احساسات هواداران قشقایی شیراز 
می خواهد کاندیدای مجلس شود، برای همین مدام به فکر 

جنجال است نه به فکر فوتبال!
حال به این پارگراف توجه کنید که 26 اردیبشهت 98 در 

یکی از رسانه های محلی منتشر شده است:
انرژی مجلس شورای  کوروش کرم پور عضو کميسيون 
اسلامي روز گذشته با مهدی فروردين که در حال حاضر 
هدایتِ تيم فوتبال قشقايی شيراز را بر عهده دارد، درگيری 
شديدی داشتند و گفته می شود، علت اصلی اين درگيری، 
حضور احتمالی سرمربي قشقايی در انتخابات آتی مجلس 

شورای اسلامی است.
فروردین در جریان رای اعتماد به حمید سجادی برای وزارت 
ورزش، خیلی تلاش کرد تا سجادی به وزارتخانه نرسد، اما 
تلاش های او بی نتیجه ماند با این وجود، گویا فروردین از 
هر فرصتی استفاده می کند تا سهمی و نقشی در فدراسیون 
فوتبال داشته باشد، برای همین اخیرا با سخنانی معنادار 
آدرسی به فیفا داده، که اگر ادامه یابد کار به تعلیق فوتبال 

ایران هم می رسد.
اقدام  درباره  فروردین  محمدمهدی  ارتباط،  همین  در 
اخیر فدراسیون فوتبال و ارسال نامه به فیفا برای معرفی 
فدراسیون به عنوان نهاد غیردولتی غیر انتفاعی، اظهار 
داشت: اساسنامه فدراسیون باید مورد تصویب مجلس 
شورای اسلامی قرار بگیرد اما چنین مصوبه ای وجود ندارد 
که مسئولان فدراسیون بخواهند به فیفا بگویند فدراسیون 

نهاد غیردولتی غیرانتفاعی است. ماموریت فیفا هم مبارزه با 
فساد، به ویژه در حوزه های مالی و برخورد با مجموعه هایی 

است که حاضر نیستند با شفافیت کنار بیایند.
وی افزود: تنها چیزی که اکنون به فوتبال ما آسیب می زند، 
عدم شفافیت است. خیلی خوشبین هستیم فیفا با ورود به 
این موضوع، با شخص رئیس فدراسیون که به هر طریقی 

سعی دارد در این مجموعه شفافیت نباشد، برخورد کند.
رئیس فراکسیون ورزش مجلس شورای اسلامی درباره 
تبعات اقدام خودسرانه فدراسیون بدون اینکه اساسنامه در 
مجلس شورای اسلامی تصویب شود، توضیح داد: ما چنین 
مصوبه ای نداشتیم و اطلاعی هم از این اقدام نداریم اما از 
وزیر ورزش می خواهیم توضیح بدهد که جریان چیست؟ 
درمورد تبعات احتمالی چنین کاری، عزیزی خادم هم باید 

پاسخگو باشد.
اما این سخنان در حالی بیان شده است که در ماه های 
گذشته مباحث فراوانی درباره بند یک اساسنامه فدراسیون 
فوتبال مطرح شده و حتی صحبت از تعلیق فوتبال ایران 
در صورت عدم پذیرش شخصیت حقوقی فدراسیون فوتبال 
به عنوان یک نهاد غیردولتی به عمل آمده بود و غلامرضا 
رفیعی، مشاور حقوقی فدراسیون در یک مصاحبه مفصل به 
تغییراتی در قوانین ایران اشاره می کند که به صورت خودکار 
فدراسیون فوتبال را از یک فدراسیون آماتوری خارج کرده 
و ماهیت حقوقی جدیدی به آن می دهد تا حدی که شاید 

نیازی به مصوبه مجلس درباره بند یک نباشد. او در پایان 
صحبت های خود اعلام کرده   که ماهیت حقوقی فدراسیون 
فوتبال جمهوری اسلامی ایران یک موسسه غیرانتفاعی 

غیردولتی است.
حال مشخص نیست نماینده مجلس با چه رویکردی اقدام 
به چنین اظهاراتی کرده است که نتیجه آن فقط تعلیق 

فوتبال ایران است. 
پر واضح است که صحبت های فروردین نماینده مجلس با 
آنچه که او از منافع ملی می گوید در تضاد است. حتی اگر 
بپذیریم که فدراسیون فوتبال خطایی انجام داده)که رییس 
کمیته حقوقی فدراسیون آن را رد کرده و گفته بند یک 
ارتباطی به مجلس ندارد( آیا مورد قبول است که رییس 
فراکسیون ورزش مجلس فریاد بزند و از فیفا بخواهد که 
بیایید در مملکت ما و در فدراسیون ما شفافیت نیست و 

رییس فدراسیون باید بازدید بدنی و تفتیش شود!
فروردین از ابتدا که مربگیری قشقایی را پذیرفت، بدنبال 
بلند پروازی بود و حالا که به مجلس راه یافته دنبال ردپایی 
برای خود در فدراسیون فوتبال است اما این راهش نیست. 
تیم ملی فوتبال برای اولین بار در فاصله 5 هفته به پایان 
مرحله مقدماتی به جام جهانی رفته و کام مردم را شیرین 
کرده است و در این اوضاع و احوال که تنها دلخوشی مردم 
همین فوتبال است مخالف خوانی نماینده مجلس جای 

تعجب و تاسف دارد.
اینکه همه مشکلات اقتصادی، اجتماعی، فرهنگی، بیکاری 
و فقر و فساد و تورم را آقایان حل کرده اند که فروردین 
مشغول تسویه حساب شخصی است و از فیفا خواسته 
درباره شفافیت فدراسیون حتما ورود کند! یقینا این موارد 
در شرایط فعلی، به فیفا ارتباطی ندارد و اگر بنا بر شفافیت 
باشد، به اندازه کافی نهادهای نظارتی در ایران هست. باری؛ 

لطفا به منافع ملی فکر کنید نه خصومت های شخصی.

وقتی پول در ورزش حکومت می کند؛

جای قهرمان با پهلوان جداست!
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ورزشی
اماکن ورزشی شهر تهران تا اطلاع ثانوی تعطیل شد

رئیس گروه اماکن و فضاهای ورزشی اداره کل ورزش و جوانان استان تهران اعلام کرد: طبق آخرین آمار ستاد 
کرونا با تغییر رنگ پایتخت از نارنجی به قرمز، فعالیت ورزشی گروه ۲ و ۳ از چهارشنبه تا اطلاع ثانوی تعطیل 
است. تنها فعالیت ورزشی مربوط به استخرهای روباز، فضاهای باز و کم برخورد مربوط به گروه یک با رعایت 

کامل پروتکل های بهداشتی دایر است.

داستان جلد

تیم ملی باز هم ترکِ عادت نکرد و این بار در سکوتِ 
اجباری آزادی، با تک گل مهدی طارمی در برابرِ امارات 
هدایتِ  با  ایران  تیم ملی  بهرحال،  رسید.  پیروزی  به 
از  یکی  در  نتیجه گیری  بُعدِ  در  اسکوچیچ،  دراگان 
شایسته ترین برهه های تاریخ خود قرار دارد و »فعلا« 
کمتر تیمی در قاره کهن، می تواند توانایی مقابله با 
تیم  ملی فوتبال مان را داشته باشد، گرچه برای صرفِ 
فعل »بهتر شدن«، باید میانِ نتایجِ درخشان و نمایشِ 
بینِ  درخشان هم تفاوت قائل شد. پس لازم است، 
تمامِ بَه بَه و  چَه چَه هایی که به پاسِ نتایجِ کم نظیر تیم 
در راه سفر به قطر، نثارِ عواملِ فنی تیم ملی می  شود، 
تا  بگوییم،  مقتدر  این  تیمِ  نقصان های  از  هم  کمی 

پیشرفت حاصل شود.
پرسپولیسی  اسکوچیچِ  و  بود  استقلالی  »کی روشِ 
است.« یاللعجب! این  فقره، جدیدترینِ متدِ هواداری در 
فوتبال ایران است که به شکلِ عجیبی در میانِ عاشقان 
پیدا  پایتخت هواخواه  کاسبان سرخابی های  و حتی 
کرده، به هرجهت فوتبال ایران سالیانِ مدیدی است که 
درگیرِ بدیهیات مانده و این روزها هر لاطائلی به خوردِ 

این جفنگیات،  از شرِ  هوادار داده می شود. خدا کند 
تیم ملی در امان بماند و مِیلی نشود.

اما در اینکه تیم ملی چه از منظر فنی و چه در شرایطی، 

به لحاظ اخلاقی، جایگاهِ بهترین های فوتبال یک کشور 
است که شکی نیست، اما اصلِ اولِ فوتبالِ حرفه ای، 
احترام به نظرِ سرمربی است ، آن هم در شرایطی که نیک 

می دانیم، بنا بر دلایلی، در تیم  ِ فعلی، اعمالِ سلیقه ی 
افرادِ غیر، پیش از شایسته سالاری و نقطه نظراتِ فنی، 

در اصلِ تصمیمات قرار می گیرد.
و اما تقابل با امارات؛ تیمِ تحت هدایت فن  مارویکِ 
حتی  نبود،  برخوردار  بالایی  چندان  سطحِ  از  هلندی 
داشت  قصد  بازی،  مالکیتِ  با  که  زمان هایی  آن  
ادایِ ارائه یک فوتبال باکیفیت را هم دربیاورد، برابرِ 
تیم ملی  نداشت،  برای گفتن  دراگان حرفی  شاگردان 
ایران حتی با یک یارِ کمتر در خلق موقعیت موفق تر از 
میهمان نشان داد و بدون توپ هم خطرناک تر از شیوخِ 

پرمدعای امارات بود.
بطور کلی نمایشِ تیم ملی در برابر امارات پرنوسان بود، 
اما کسبِ یک پیروزی دیگر، آن هم در روزی که شاگردان 
اسکوچیچ چندان بازی بی نقصی را در خانه ارائه ندادند، از 
نقاط مثبتی است که در کنارِ انتقالِ درخشان از فاز دفاعی 
به حمله و خلاقیتِ کم نظیر ستاره های تیم، همچنان ما را 
برای کسبِ موفقیت های بزرگتر امیدوار نگه می دارد، گرچه 
هنوز هم در فلسفه بازی، تیم ملیِ ما به ثبات تاکتیکی لازم 
نرسیده و برخی از بازیکنان به شکلِ محسوسی از سطحِ 
تیم ملی نازل تر هستند، اما یادمان نرود که همه چیز به 

نفع تیم ملی در جریان است.

این بار نوبتِ امارات بود؛

حکایتِ امارت و عمارتِ ایران

سوژه

فرناندز رفت؛

جدایی زودهنگام یا استراحت 
بعد از کسب سهمیه جهانی؟

سرمربی اسپانیایی تیم ملی هندبال پس از کسب سهمیه 
جهانی در مسابقات قهرمانی آسیا به کشورش سفر کرده و 
بازگشتش به ایران در هاله ای از ابهام قرار دارد. تیم ملی 
هندبال کشورمان با هدایت »مانوئل مونتایا فرناندز« موفق 
شد در مسابقات قهرمانی آسیا ۲۰۲۲ در جمع پنج تیم برتر 
قرار بگیرد و جواز حضور در مسابقات جهانی لهستان - سوئد 

را بدست آورد. 
قرارداد سرمربی اسپانیایی تیم ملی هندبال ایران تا پایان 
مسابقات قهرمانی آسیا بوده و او پس از پایان دیدار رده بندی 
برابر میزبان و قبول شکست از این تیم، دمام عربستان را به 
مقصد بارسلونا ترک کرد تا در کنار خانواده اش به استراحت 
بپردازد. حالا قرار است کمیته فنی فدراسیون هندبال در 
خصوص ادامه همکاری با فرناندز جلسه ای برگزار کند تا 
تکلیف تیم ملی هندبال ایران هر چه زودتر مشخص شود. 

فرناندز حدود هفت ماه هدایت تیم ملی هندبال کشورمان 
را بر عهده داشت و توانست دومین صعود تیم ایران را به 
مسابقات جهانی رقم بزند و حالا باید دید فدراسیون هندبال 

چه تصمیمی در خصوص این سرمربی خواهد گرفت. 

در جریان رقابت های انتخابی
 جام جهانی ۲0۲۲؛

۲ بازیکن تیم ملی دیدار با کره
 را از دست دادند  

دلیل  به  کشورمان  فوتبال  ملی  تیم  هافبک  و  مدافع 
محرومیت تقابل با تیم کره جنوبی را از دست دادند. در 
جریان رقابت های انتخابی جام جهانی ۲۰۲۲ قطر در منطقه 
آسیا، تیم ملی فوتبال ایران به مصاف تیم ملی امارات رفت 
که این بازی با نتیجه یک بر صفر به سود ایران به پایان 

رسید.  
صادق محرمی در جریان این بازی از داور بازی کارت قرمز 
دریافت کرد. این بازیکن با دریافت کارت قرمز از بازی تیم 
ملی فوتبال مقابل تیم کره جنوبی محروم شد. همچنین 
سعید عزت اللهی نیز با دریافت کارت زرد از دیدار مقابل تیم 
کره جنوبی محروم شد. تیم ملی فوتبال کشورمان با برد برابر 
تیم ملی امارات ۲۲ امتیازی شد و صدرنشینی خود را در 

گروه A  مسابقات انتخابی جام جهانی ۲۰۲۲ تثبیت کرد.

محمدرضا ولی زاده

  دبیر تحریریه

کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال حدود دو ماه و نیم پیش 
با استناد به بررسی های پلیس فتا، مدارک بازیکن گابنی 
گل گهر را جعلی اعلام کرد و به همین دلیل بر اساس ماده 
۶۱ آیین نامه انضباطی نتایج تمام دیدارهایی که این بازیکن 
برای گل گهر به میدان رفته بود را ۳ بر صفر به سود حریفان 

اعلام کرد.
مقابل  گل گهر  دیدارهای  نتایج  که  شد  باعث  رای  این 
استقلال، سپاهان و پیکان برگردد و ۷ امتیاز از این تیم 
سیرجانی کسر شود. البته به جز این جریمه، باشگاه گل گهر 
به پرداخت ۷۰۰ میلیون تومان محکوم شده بود که کمیته 

استیناف آن را تا مبلغ ۵۰ میلیون تومان کاهش داد.
باشگاه گل گهر به این رای کمیته انضباطی اعتراض کرد 
و خواستار برگشتن هفت امتیاز کسر شده شد. به همین 
دلیل کمیته استیناف فدراسیون فوتبال این پرونده را دوباره 

بررسی کرد و رای کمیته انضباطی را تایید کرد.
متن رای کمیته استیناف به شرح زیر است: در خصوص 
گهر  گل  ورزشی  فرهنگی  باشگاه  خواهی   نظر  تجدید 
سیرجان نسبت به دادنامه شماره ۱۱۸۳ مورخ ۲۵/۹/۱۴۰۰ 
کمیته محترم انضباطی فدراسیون فوتبال که به موجب آن 
حکم بر بازنده اعلام شدن تیم فوتبال بزرگسالان آن باشگاه 
در لیگ برتر فوتبال ایران، با نتایج سه بر صفر در مسابقات 
مقابل تیم های استقلال تهران، پیکان تهران و سپاهان 
اصفهان و پرداخت هفت میلیارد ریال به عنوان جریمه نقدی 
به لحاظ استفاده از بازیکن غیر مجاز به نام اریک بابو باگناما 

بوکوم تبعه کشور گابن و نیز محرومیت سه ماهه بازیکن 
مذکور و جریمه نقدی دو میلیارد ریالی، صادر شده است که 
شرح مفصل ماوقع در دادنامه معترض عنه منعکس است.
علی ایحال آنچه که ملحوظ نظر است اینکه تجدید نظر خواه 
معتقد است مدارک مربوط به بازیکن یاد شده با مکاتباتی 
که از طریق ایمیل و به واسطه دپارتمان روابط بین الملل 
فدراسیون فوتبال ایران با فدراسیون کشور گابن صورت 
پذیرفته، مورد تائید واقع و بر اساس آنها کارت بازی برای 
بازیکن صادر شده که او را در زمره بازیکنان مجاز قرار داده 
است، ولیکن وقوف بر این امر که، الزامات ناشی از مقررات 
که به منظور حفظ یکپارچگی  و حراست از خوشنامی 
فوتبال کشور در ابعاد داخلی و بین المللی، وضع شده اند 
همگان را ملزم به رعایت مقررات مدون می نماید، لذا در 
راستای حفظ یکپارچگی و جلوگیری از تبعات جذب افراد 
فاقد صلاحیت های فنی مناسب با فوتبال کشور، دستور 
العمل جذب بازیکنان و مربیان خارجی در تاریخ ۱۷/۵/۱۴۰۰ 
به تصویب هیات رئیسه محترم فدراسیون فوتبال رسید تا بر 
اساس مفاد بند ۲-۲-۲ آن، جذب بازیکن در حوزه قاره آفریقا 
که تبعه کشورهای آفریقای جنوبی، کامرون، ساحل عاج، 
سنگال، تونس، الجزایر، مصر، نیجریه، مراکش و غنا نیستند، 
در صورتی امکان پذیر است که در دو سال منتهی به عقد 
قرارداد با باشگاه ایرانی، حداقل در چهار مسابقه رسمی و 

دوستانه تیم ملی بزرگسالان کشور خود بازی کرده باشد.
وانگهی بند ۱-۷-۲ همان دستور العمل ناظر بر بند ۱۴ دستور 
العمل تنظیم قراردادها با مربیان، بازیکنان، عوامل اجرایی 
و کارگزاران فوتبال مصوب ۳۰/۶/۱۳۹۹ سازمان محترم لیگ 
فوتبال کشور، مسئولیت تهیه و احراز اصالت هر گونه مدارک 
مرتبط با بازیکن را به عهده باشگاه گذارده است و صرف 
تصریح به تائید دپارتمان روابط بین الملل فدراسیون فوتبال 
در قسمت اخیر بند ۱-۷-۲ که فقط وظیفه انجام مکاتبات 
و تائید وصول نامه ها را داشته است نه احراز شرایط و 
صحت مدارک ابرازی، رافع مسئولیت باشگاه جاذب نیست. 
از این رو تجدید نظر خواه ضرورت و تکلیف داشته است 
به طرق مختلف دیگر، همانگونه که در این پرونده، باشگاه 
سپاهان اصفهان از طریق بررسی صفحه رسمی فیس بوک 

انجام  و توئیتر فدراسیون کشور گابن به فقدان شرایط 
حداقل چهار بازی در تیم بزرگسالان بازیکن مذکور پی برده 
است، از حائز شرایط بودن بازیکن مورد نظر خود اطمینان 
حاصل می نمود. در این خصوص، وکیل محترم باشگاه 
تجدید نظر خواه در پاسخ به سوال ۲۰ صفحه دوم جلسه 
دادرسی مورخ۲۲/۹/۱۴۰۰ کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال 
مبنی بر نقش و اقدام باشگاه در حصول اطمینان از مجاز 
بودن بازیکن بیان داشته است که بازیکن خودش نامه را 
از فدراسیون گابن ارائه کرد و ما به جز فدراسیون ایران از 
جای دیگر بررسی نکردیم. به هر حال از آنجایی که بررسی 
ایمیل های واصله از لحاظ منشاء ارسال و تشخیص هک 
یا جعلیت آنها، صرفاً از طریق پلیس فضای تولید و تبادل 
اطلاعات ناجا امکان پذیر بوده، کمیته انضباطی فدراسیون 
فوتبال به درستی و دقت کامل، اقدام به استعلام از پلیس 
فتا به منظور کشف واقع می نماید و دست آورد آن احراز 

جعل مفادی اطلاعات بازیکن است.
در بررسی های انجام یافته از سوی ارکان بدوی و تجدید 
نظر قضایی فدراسیون فوتبال، این نتیجه حاصل شده است 
که آقای اریک بانیاما بوکوم، فاقد حداقل چهار بازی رسمی 
یا دوستانه تیم ملی کشورش در رده بزرگسالان  می باشد 
و  باشگاه تجدید نظر خواه نیز دلیل و مدرکی، خلاف این 
امر ارائه نداده است از این رو بازیکن مزبور فاقد شرایط لازم 
جهت ثبت نام تلقی و ماده ۶۱ مقررات انضباطی ضمانت 
اجرای دستور العمل های صادره یاد شده می باشد، لذا 
مطابق با بندهای الف و ب قسمت ۱ ماده ۶۱، ایشان بازیکن 
غیر مجاز محسوب و متاثر از قسمت ۲ همان ماده، نتیجه 
استفاده از او در هر مسابقه بازنده اعلام شدن تیمش با 
نتیجه سه بر صفر در مقابل تیم حریف است، علی هذا بنا به 
مراتب مذکور، تجدید نظر خواهی غیر وارد تشخیص مستنداً 
انضباطی  به مواد ۱۰۶-۹۴-۹۳ و بند ۵ ماده ۲۸ مقررات 
فدراسیون فوتبال و با اعمال تخفیف در میزان جریمه نقدی 
باشگاه تجدید نظر خواه و تقلیل آن به ۵۰۰ میلیون ریال، 
دادنامه تجدید نظر خواسته با اصلاح جریمه نقدی هفت 
میلیارد ریالی به ۵۰۰ میلیون ریال، عیناً تائید و اعلام می 

شود. رای صادره قطعی است.

گل گهر 6۵0 میلیون تومان تخفیف گرفت؛

استیناف رای بازیکن گابنی را تایید کرد

سوژه



n صاحب امتیاز و مدیرمسئول: مهرداد تیموری                                        n  سردبیر: مهدی تیموری                               

»دنیای هوادار« یاد روح قلم و مرام زنده یادان ناصر احمدپور و عباس عبدالملکی، بزرگان عرصه مطبوعات ورزشی کشور  را پاس می دارد

  n  دبیر تحریریه: محمدرضا ولی زاده             n تحریریه: دکتر مهرداد فرشیدی، اصغر قلندری، محمدرضا کاظمی، سیدرضا فیض آبادی، محمدحسین سیفی، فرشید گله داری و رضا تواضعی
 n مدیر روابط عمومی: سارا گلزاری                        n  طراحی و صفحه آرایی:  امیررضا بیات                      n  دبیر سرویس عکس: میلاد فیروزان                        n چاپ: کهن              

 n نشانی: کرج، چهارراه طالقانی به سمت میدان شهدا،  ساختمان حکیم، طبقه 8، واحد 82          کد پستی: 3134896384           تلفن: 32219147           نمابر: 32400023

روزنامه

چهارشنبه 13 بهمن 1400-  شماره 949

www.donyayehavadar.ir

رتبه جدید استقلال و پرسپولیس در رنکینگ جهانی
بر اساس تازه ترین رده بندی تیم های باشگاهی فوتبال جهان که روز گذشته منتشر شد، 
تیم فوتبال پرسپولیس پرسپولیس همچنان در جایگاه نخست ایران قرار دارد و استقلال 
دومین تیم برتر فوتبال کشورمان است. شاگردان یحیی گل محمدی بدون تغییر نسبت به 
رده بندی پیشین در جایگاه چهارم آسیا و رتبه ۹۸ جهان ایستاده اند. شاگردان مجیدی در 
استقلال هم بدون تغییر نسبت به رده بندی پیشین در رتبه ۸ قاره آسیا باقی ماندند و با ۳ 

صعود در جایگاه ۱۸۴ جهان قرار گرفتند.

قیمت گذاری استقلال و پرسپولیس در دستور هیات واگذاری
نماینده سازمان خصوصی سازی در حاشیه مجمع عادی که به صورت فوق العاده با موضوع تصویب 
صورت های مالی دو باشگاه در تاریخ های ۱۱ و ۱۲ بهمن ماه با حضور دکترسید حمیدسجادی در 
محل وزارتخانه برگزار شد اظهار داشت: در ادامه فرآیند واگذاری باشگاه های استقلال و پرسپولیس 
، با عنایت به اینکه صورت های مالی حسابرسی شده دو باشگاه در این جلسات مصوب شد 
مهمترین گام برای آماده سازی واگذاری سرخابی ها اتفاق افتاد. در هفته آتی قیمت گذاری دو 

باشگاه استقلال و پرسپولیس به تصویب هیات محترم واگذاری خواهد رسید.

کره جنوبی هم مسافر جام جهانی قطر شد
تقابل دو تیم کره جنوبی و سوریه روز سه شنبه  از گروه نخست مرحله مقدماتی 
جام جهانی ۲۰۲۲، ساعت ۱۷:۳۰ دقیقه به میزبانی سوری ها برگزار شد که این 
دیدار با برتری دو بر صفر شاگردان بنتو به پایان رسید. گل های کره ای ها را در 
این دیدار کیم جین سو در دقیقه ۵۳ و کوون چانگ هوون در دقیقه ۷۱ به ثمر 
رساندند. شاگردان بنتو با این پیروزی ۲۰ امتیازی شدند و بعد از ایران، راهی 

جام جهانی شدند. 

از نتیجه مقابل ایران ناامید شدم
سرمربی امارات در نشست خبری پس از بازی با ایران اظهار کرد: من انتظار بیشتری از این بازی داشتم 
و از نتیجه ناامید شدم. در نیمه اول بازیکنانم شجاعت لازم را نداشتند و کند و پراشتباه بودیم. در نیمه 
دوم هم تا به بازی برگردیم، زمان برد. ما شانس های کافی هم نتوانستیم برای بردن ایجاد کنیم. البته 
ما هنوز شانس کسب رتبه سوم را هم داریم. من به بازی بعدی فکر نمی کنم. برای این بازی هم وقت 

کافی نداشتیم. در این بازی هم دو بازیکن مان را به دلیل محرومیت در اختیار نداشتیم.

پیشنهاد ۵۰ میلیون پوندی آرسنال به طارمی
طارمی در این فصل برای باشگاهش در فرم فوق العاده ای بوده است. او از ۲۹ بازی 
باشگاهی در تمامی رقابت ها، ۱۳ گل و ۹ پاس گل به ثبت رسانده است. آرسنال به 
دنبال مهدی طارمی است تا او را جانشین پیر امریک اوبامیانگی کند که راهی بارسلونا 
شد. به همین خاطر توپچی ها پیشنهاد خیره کننده ۵۰ میلیون پوندی را به مهدی 
طارمی ارائه کردند که در صورت قبول، طارمی در زمره گرانترین بازیکنان آسیایی تاریخ 

فوتبال قرار می گیرد.

نمایش ایران مقابل امارات راضی کننده بود
سرمربی تیم ملی ایران در نشست خبری پس از دیدار با امارات گفت: دو مورد من را راضی نگه می دارد. 
ما در نیمه اول خوب بازی کردیم و همه چیز تحت کنترل بود. پس از اخراج محرمی به مشکل خوردیم 
اما به مرور ما خطرناک تر از حریف بودیم. من راضی هستم که تحت فشار توانستیم خطرهای بیشتری از 
حریف ایجاد کنیم. امید نورافکن بازی خوبی انجام داد و این نشان می دهد که تصمیم من درست بوده 
است. من بازیکنان باکیفیتی در خط حمله دارم و طبیعی است که پیش بیابد موقعیتی از دست برود. 

»دراگان« یک برد تا رسیدن به مهاجرانی، پروین و دایی
دراگان اسکوچیچ در ۱۵ بازی روی نیمکت تیم ملی به رکورد ۱۴ برد رسید که بهترین 
شروع در تاریخ تیم ملی ایران بعد از ۱۵ بازی است. تیم ملی ایران باید در دو دیدار بعدی 
برابر کره جنوبی در سئول و لبنان در تهران دیدار دهد و در صورتی که در یکی از این بازیها 
ایران برنده شود، اسکوچیچ با کسب پانزدهمین برد روی نیمکت تیم ملی ایران به رکورد 
تعداد بردهای حشمت مهاجرانی، علی پروین و علی دایی دست می یابد که همگی ۱۵ 

برد را تجربه کردند.

اللهیار رسماً به 
هال سیتی پیوست

صیادمنش،  اللهیار 
ملی  تیم  مهاجم 
به  فنرباغچه  و  ایران 
انگلیس  سیتی  هال 
پیوست. قرارداد مهاجم 

ایرانی با این تیم انگلیسی به صورت قرضی و تا پایان 
فصل است. سران تیم ترکیه ای نیز ۵.۵ میلیون یورو 
روی بازیکن جوان خود قیمت گذاشتند و اعلام کردند 
هر تیمی که خواستار به خدمت گرفتن این بازیکن 
است، باید این مقدار را به تیم ترکیه ای پرداخت کند. 
اوکراین  الله یار صیادمنش فصل جاری در تیم زوریا 
به  لیگ  در  تیمش  برای  گل  توانست ۷  و  درخشید 

ثمر برساند.

پای »مهدی« به ارز 
دیجیتال باز شد

فعالیت  گسترش  با 
دیجیتال،  ارز   های 
ورزشی  باشگاه های 
عرصه  این  وارد  نیز 
جذب  برای  و  شده 
به  حوزه،  این  در  سرمایه گذاری  به  خود  هواداران 
حال  اند.  بوده  نوین  شیوه ای  از  درآمدزایی  دنبال 
باشگاه پورتو پرتغال هم وارد این عرصه شده و این 
باشگاه که مهدی طارمی ستاره فوتبال ملی ایران 
سرمایه گذاری  با  تا  کرده  سعی  دارد،  عضویت  در 
جامعه  برای  توکنی  ایجاد  به  بایننس،  روی 
دنبال کنندگان خود بپردازد که شبیه سهام باشگاه 

است.

آزمون در بین گران قیمت ترین انتقال زمستانی بوندسلیگا
سردار آزمون ستاره تیم ملی ایران راهی باشگاه بایرلورکوزن شد. سردار بعد از ۹ سال حضور 
در لیگ برتر روسیه به همراه تیم های روبین کازان، روستوف و زنیت در نهایت بعد از 
دریافت پیشنهادهای متعدد از ۵ لیگ معتبر اروپا در نهایت بوندسیلگا را انتخاب کرد. 
شبکه »اسکای اسپورت« به معرفی گران قیمت های انتقال های زمستانی در بوندسلیگا 
پرداخت. سردار آزمون با انتقال از زنیت به لورکوزن با مبلغ ۴ میلیون یورو در رده هفتم 

گران ترین انتقال های زمستانی قرار گرفت.

گل محمدی در تمرین پرسپولیس حاضر شد
سرانجام سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس در تمرین روز 
گذشته این تیم حاضر شد و به حواشی سرخ ها پایان 
داد. یحیی گل محمدی سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس 
که هفته گذشته به دلیل مشکلات مالی سرخپوشان از 
سمتش استعفا کرده بود، روز دوشنبه با انتشار پستی در 
فضای مجازی از بازگشت خود به تمرینات این تیم خبر 

راستا  همین  در  داد. 
روز  صبح  گل محمدی 
ورزشگاه  در  سه شنبه 
و  حاضر  شهیدکاظمی 
زیر  سرخپوشان  تمرین 
نظر این مربی برگزار شد 
تا آرامش به شرایط تیمی 

سرخپوشان بازگردد.

آرش برهانی رییس آکادمی استقلال شد
با حکم مصطفی آجورلو مدیرعامل باشگاه استقلال، آرش 
برهانی به عنوان رئیس جدید آکادمی باشگاه استقلال 
منصوب شد. در این حکم ضمن آرزوی موفقیت برای آرش 
برهانی از او خواسته شده تا به ایجاد فضای استعدادیابی و 
پرورش استعدادها در آکادمی باشگاه استقلال توجه ویژه ای 
داشته باشد. آرش برهانی پیشکسوت باشگاه استقلال که 
این  پیراهن  با  سال ها 
تیم در خدمت آبی پوشان 
سال  دو  سابقه  بود، 
رده  تیم  سرمربیگری 
امید استقلال را دارد و در 
رزومه او قهرمانی با تیم 
دیده  هم  استقلال  امید 

می شود.


